
Formandens beretning ved GF april 2015

Da jeg i år skulle skrive min beretning om hvordan sæson 2014 forløb – kiggede jeg lidt tilbage i mine 
tidligere beretninger for at se på klubbens overordnede udvikling – og med fare for at gentage mig selv så 
bød sæson 2014 på nogle af de sammen udfordringer som de foregående år!

Klubben oplevede også i 2014 en medlemstilbagegang både på ungdomssiden og seniorsiden – en udvikling 
der har været i gang siden 2012 – vi er derfor nødt til både af hensyn til klubbens økonomi, men også i 
forhold til klubbens udvikling at imødegå disse udfordringer, hvis vi vil bevare Bjerringbro Tennisklub som 
en traditionel idrætsforening! For nylig kunne vi også læse, at Bjerringbro over de kommende år vil opleve 
en nedgang i indbyggertallet så vi er ikke bare presset af nye organiseringsformer men vi er også oppe mod 
nogle strukturelle forandringer – som måske kan være svære at imødegå!

På aktivitetssiden fastholdt vi i 2014 de samme aktiviteter som tidligere – træning af ungdomsspillere, 
sommerskole, voksenintroduktion, mandagsdouble, sociale aktiviteter og klubmesterskaber – så vi har altså 
ikke slækket på aktiviteterne, men måske skal vi fremadrettet se på om det er de rigtige aktiviteter vi 
udbyder! Eller vi skal opfinde nogle nye! 

Som optakt til sæson 2015 prøver noget nyt – nemlig et åbent hus arrangement i forbindelse med 
indvielsen af den nye idrætspark i maj måned! Vi udarbejder også en folder der kan informere kommende 
medlemmer om hvad klubben kan tilbyde!

Der er ikke meget der tyder på at frivilligheden er under pres i Danmark tværtimod deltager et voksende 
antal danskere i frivilligt arbejde på mange fronter! På dette punkt har vi også en udfordring i klubben! Vi er 
nødt til at få flere medlemmer aktiveret i klubbens aktiviteter og ikke kun ”Tordenskjolds soldater”. Det der 
adskiller en idrætsforening fra den uorganiserede idræt er ikke bare kontingentbetalingen, men også at 
idrætsforeningen er rammen om et forpligtende fællesskab – det er det budskab vi skal have formidlet!

Til slut vil jeg gerne sige tak til bestyrelsen for godt samarbejde og tak for en god indsats i det forløbne år. 
Også en tak til klubbens samarbejdspartnere – IP – samt til klubbens sponsorer for en god indsats i den 
forgangne sæson.

Tilbage er kun at ønske alle en god sæson 2015 med ønsket om masser af gode kampe og socialt samvær 
på klubbens anlæg og ikke mindst ønsket om, at 2015 bliver det år hvor vi knækker kurven og forøger vores 
medlemstal.
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